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Protokół nr 61/23 

z LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie 

z dnia 22 sierpnia 2023 roku 

 

LXI sesja Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie rozpoczęła się  

o godz. 17:03 w Świetlicy Wiejskiej w Brzostowie. Na ustawowy skład 15 radnych, w sesji 

uczestniczyło 14 radnych (radny Sławomir Jagiełka nieobecny). W sesji udział wzięli: Krzysztof Jacek 

Oświecimski – Burmistrz Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie, Joanna Czubaszek – Osowska – 

Skarbnik Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie, Katarzyna Borowska – Sekretarz Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie oraz Dariusz Karwacki – radca prawny. Nadto  

w LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie uczestniczyli: Marek Grembowski – Sołtys 

wsi Miasteczko Krajeńskie, Przemysław Drozdowski – Sołtys wsi Arentowo, Jakub Krawiec – Sołtys 

wsi Brzostowo, Piotr Piątek – sołtys wsi Okaliniec, Anna Siebyła – sołtys wsi Grabówno oraz Sabina 

Michniewicz – Kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miasteczku Krajeńskim, 

Angelika Krupa – Dyrektor Centrum kultury i Biblioteka Publiczna w Miasteczku Krajeńskim  

i przedstawiciele straży pożarnych.  

Ponadto w sesji uczestniczyli pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie:         

ds. obsługi Biura Rady Miasta i Gminy – Ewa Górnowicz ds. promocji – Katarzyna Ligenza oraz 

informatyk – Adam Michniewicz. Obradom przewodniczył Szymon Kunek – Przewodniczący Rady 

Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie.  

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza  

z wykonywania uchwał Rady. 

6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje zgłaszane przez Radnych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Miasteczko Krajeńskie 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach  

i ćwiczeniach. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydatach na ławników.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

na kadencje w latach 2024-2027.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą 

Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą 

Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 

2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

15. Sprawy różne, wolne wnioski. 

16. Ustalenie terminu kolejnej sesji. 

17. Zakończenie posiedzenia.  

 

Lista gości stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 1. Sprawy regulaminowe. 

 

Przewodniczący Rady otworzył LXI Sesję Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie, 

przywitał Radnych oraz przybyłych gości.  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Radnych o potwierdzenie obecności za pomocą urządzeń do 

głosowania i stwierdził, iż na ustawowy skład 15 radnych, obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum 

wymagane do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Informacje na temat porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady wskazał, że porządek obrad został Radnym wraz z materiałami sesyjnymi 

doręczony i zapytał, czy zgłaszane są wnioski odnośnie przedstawionego porządku obrad.  
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Burmistrz – wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-

2025”.  

 
Głosowanie w sprawie Wniosek formalny – dodanie projektu uchwały „w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2025” do 

porządku obrad.  

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów przeciwnych nie stwierdzono, radni 

przyjęli wniosek formalny w sprawie dodania projektu uchwały „w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wpierania Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2025” do 

porządku obrad.  

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów przeciwnych nie stwierdzono, radni 

przyjęli porządek obrad po zmianach. 

 

Odczytanie przez Przewodniczącego porządku obrad po zmianach: 

1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza  

z wykonywania uchwał Rady. 

6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje zgłaszane przez Radnych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście  

i Gminie Miasteczko Krajeńskie nalata 2023-2025. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Miasteczko Krajeńskie 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach  

i ćwiczeniach. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydatach na ławników.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

na kadencje w latach 2024-2027.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą 

Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą 

Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 

2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

16. Sprawy różne, wolne wnioski. 

17. Ustalenie terminu kolejnej sesji. 

18. Zakończenie posiedzenia.  

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów przeciwnych nie stwierdzono, radni 

przyjęli porządek obrad po zmianach. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 2 porządku obrad. 

Michałowski – wniosek, aby w punkcie, w którym jest odpowiedź na interpelacje, aby odpowiedź się 

znajdowała, a nie tylko zapis, że odpowiedzi udzielono.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LIX 

Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów przeciwnych nie stwierdzono, radni 

przyjęli protokół z obrad LIX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
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Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 3 porządku obrad. 

Wobec braku pytań, Przewodniczący zamknął punkt 3 i zarządził głosowanie.  

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów przeciwnych nie stwierdzono, radni 

przyjęli protokół z obrad LX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 4 porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił informację o swoich działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Wobec braku pytań, podziękował za wysłuchanie i zamknął punkt 4. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                     

z wykonania uchwał Rady. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 5 porządku obrad. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Michałowski – czy spotkanie 26 lipiec dotyczyło klastra? 

Burmistrz – tak, gdy dostaniemy ofertę ostateczną, to odbędzie się spotkanie z Radnymi i wspólnie 

podejmiemy decyzję. Muszą w tym uczestniczyć minimum 3 gminy w powiecie. 

Radny Michałowski – zarządzenie nr 65 powołanie komisji przetargowej. 

Burmistrz – wcześniej 58 zarządzenie, które dotyczyło działek i do tego to się tyczy. 

Radny Michałowski – oraz zarządzenie 71. 

Burmistrz – dotyczy to dowozów uczniów. Wiąże się to również z nowymi rozwiązaniami, aby 

zaoszczędzić, to chcemy wprowadzić bilety. Jeżeli się to nie sprawdzi, to powrócimy do poprzedniej 

formy.  
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Radny Oleszczyk – 22 lipca 2023 roku pierwsze święto miasta Miasteczka Krajeńskiego, fantastyczna 

impreza. Jednakże wiele osób mnie pytało, dlaczego są takie drogie zamki dla dzieci. Druga kwestia 

dotycząca tej imprezy, to nikt z Miasteczka Krajeńskiego nie miał wpływu na scenariusz tej imprezy, 

nawet rada sołecka.  

Burmistrz – ostatniego pytania nie rozumiem, dlatego nie odpowiem. Natomiast jeśli chodzi o ceny, 

bardzo trafna sugestia. Reagowaliśmy w trakcie imprezy, ale bezskutecznie. Również uważam, że ceny 

były za wysokie, dlatego na dożynki jest umówiona cena i nie może być ona wyższa niż 10zł. Te uwagi 

również przekazaliśmy wykonawcy. Dodatkowo otrzymaliśmy kilka biletów, ale była to mała pula. 

Teraz na dożynki ta pula jest zwiększona dwukrotnie. Wszystkiego się uczymy, to była pierwsza 

impreza, notujemy sobie uwagi i je weryfikujemy. Cieszę się, że potwierdza Pan nasze uwagi. Jeśli 

chodzi o scenariusz, to program imprezy był przedstawiony dużo wcześniej, jeśli były uwagi, to można 

było je zgłosić. Urząd jest otwarty od 7:30 do 15:30, ja zawsze jestem do dyspozycji mieszkańców. Nie 

ma takiej sytuacji, że ktoś może nie wejść do mnie do gabinetu. 

Radny Oleszczyk – mi się raz zdążyło, że nie zostałem wpuszczony.  

Burmistrz – było to spotkanie, na które nie był Pan zaproszony.  

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad.  

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłaszane przez radnych. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 6 porządku obrad i poprosił radnych o zabranie głosu. 

 

Burmistrz – na wszystkie pytania oraz wnioski odpowiedziałem na Komisji Wspólnej. Realizujemy te 

wnioski i na bieżąco przedstawiam na Komisjach. Zgodnie z prośbą zostaną one dodane, jako załączniki 

do protokołu z tej sesji.  

 

Wnioski zgłaszane przez Radnych w okresie międzysesyjnym: 

- prośba o doświetlenie przyjścia dla pieszych przy przystanku autobusowym w Brzostowie  

ul. Jesionowa – Radny Kunek – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi. 

- prośba o postawienie znaku E-17a – określającego nazwę miejscowości między Grabównem  

a Grabionną – Radny Kunek – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi. 

- prośba o postawienie znaku E-17a – określającego nazwę miejscowości między miejscowością 

Miasteczko Huby a Gminą Kaczory – Radny Oleszczyk – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi.  
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- wniosek o upamiętnienie tabliczką Pani Haliny Moszyńskiej – Radna Kozik – rozpatrzono, udzielono 

odpowiedzi.  

- prośba o zwrócenie uwagi, jak są utworzone wjazdy do fotowoltaiki w Brzostowie – rolnicy mogą je 

niszczyć ciężkim sprzętem, ponieważ są nieodpowiednio rozmieszczone (na drodze znajduje się 

kawałek chodnika) – Radna Kozik – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi.  

- prośba o informacje nt. ilości mieszkańców zamieszkujących miejscowość Arentowo w obrębie 

Brzostowo, kiedy nadano nazwę miejscowości Arentowo w obrębie Brzostowo, kiedy następowały tam 

zmiany adresów mieszkańców oraz przekazanie mapek poglądowych określających granice działek 

sołectw – Radny Kunek – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi.  

- wniosek o zgłoszenie inicjatywy uchwałodawczej w przedmiocie podjęcia uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr XXVIII/137/2009 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 27 maja 2009 roku – Radna 

Dziuba – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi.  

- wniosek z prośbą o udzielenie odpowiedzi uzupełniającej do pisma S.033.14.2023 z dnia 16.06.2023 

roku – Radny Michałowski – rozpatrzono, udzielono odpowiedzi.  

- wniosek z prośbą o poprawę nawierzchni drogi w Arentowie nr działki 46/3 – rozpatrzono, udzielono 

odpowiedzi.  

- zapytanie dotyczące usunięcia uschłego drzewa w Brzostowie – Radny Michałowski – rozpatrzono, 

udzielono odpowiedzi.  

- zapytanie dotyczące prac przy ul. Łącznej w Brzostowie – Radny Michałowski – rozpatrzono, 

udzielono odpowiedzi.  

Interpelacje składane przez Radnych w okresie międzysesyjnym: 

- interpelacja z dnia 19 czerwca 2023 roku – „w związku z otrzymaną odpowiedzią na moją interpelację 

z dnia 22.05.2023 r., która nie wyjaśniła regulacji montażu kamer na terenie gminy, zwracam się  

z prośbą o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania: 

1) proszę o wskazanie numeru uchwały rady gminy lub zarządzenia burmistrza na podstawie, której 

zostały zamontowane kamery; 

2) w jakim dokumencie została określona lokalizacja kamer i ich zasięg; 

3) w jaki sposób, przez kogo i jak długo przechowywany jest materiał pochodzący z monitoringu; 

4) kto obsługuje system monitoringu; 

5) w jaki sposób odbywa się udostepnienie nagrań materiału z monitoringu – Radny Oleszczyk - 

rozpatrzono, udzielono odpowiedzi oraz umieszczono na BIP. 

 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt obrad. 

Przewodniczący – na dzisiejszej sesji mamy gości, z tego co wiem chcieliby zabrać głos. Przedstawiciel 

Ochotniczych Straży Pożarnych Pan Augustyn Mueller. 

Pan Augustyn Mueller – od 30 lat są starania jeśli chodzi o poszerzenie bazy lokalowej naszej jednostki 

OSP, jednak cały czas bez skutku. W tym roku pojawiła się szansa, na to żeby wybudować nową remizę. 
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Wcześniej był też plan rozbudowy obecnej remizy, jednakże nie było możliwości. Posiadamy 2 wozy 

gaśnicze, jeden wyspecjalizowany do działań w trudnym terenie. i mamy też drabinę, czyli mamy już 3 

samochody. Jeden samochód stoi w lokalu w pomieszczeniach prywatnych od kilku lat. Oprócz działań 

ratowniczych, jednostka ma również obowiązki w najbliższym czasie. Według zapowiedzi Ministerstwa 

Spaw Wewnętrznych i Komendanta Głównego Straży Pożarnej ma dojść nam również ratownictwo 

medyczne w ciągu najbliższych 10 lat. Stąd też musimy przewidzieć w naszym obiekcie karetkę 

pogotowia. W planach również jest, aby jedna jednostka w gminie obsługiwała sprzęt techniczny. Po 

akcji trzeba posprawdzać węże, umyć, osuszyć, składować, przygotować wszystko, aby było w razie 

kolejnej akcji. Czasami coś wymaga naprawy. W tej chwili zawozimy wszystko do Piły, czasami 

czekamy cały tydzień na naładowanie układów oddechowych. Przez ten czas nasze jednostki są bez 

sprzętu. Ostatnio byliśmy z Panem Burmistrzem na spotkaniu z Komendantem Głównym, który 

zapowiedział, że od przyszłego roku ma być zwiększone dofinansowanie na rozbudowanie baz 

jednostek OSP. Dlatego chcielibyśmy z tego skorzystać, ponieważ jest to jedyna szansa. W tym roku 

pojawił się pomysł na wybudowanie nowej remizy, jeśli znajdziemy jakąś działkę. Ostatnio znalazła się 

działka, została nam ona zaprezentowana. Jest tam mniej więcej 25m szerokości oraz 140m długości, 

jest to działka przy ośrodku zdrowia. Tam jest 15% spadek terenu, czyli na 20m mamy gdzieś 1.5m do 

3m spadku. Jest tam torf, były ostatnio badania robione w związku z planem rozbudowy stadionu obok 

pod szatni i na dość dużej głębokości mamy torf polodowcowy. Nasuwa się pytanie, czy ten grunt będzie 

się nadawał do budowy remizy, kwestia jak głęboko kopać fundamenty. Chcielibyśmy skorzystać z tej 

działki, główny budynek musiałby być jak najbliżej ulicy. Potrzeba by była cofnąć budynek o 10m, aby 

przed budynkiem był plac manewrowy. Wymagane są tam badania geologiczne, aby sprawdzić do jakiej 

głębokości kopać fundamenty. Stoi tam słup energetyczny, więc pod niego pewnie był zmieniony grunt. 

Środek działki jest najbardziej zniżony, więc potrzeba by była go odwodnić, są to spore koszty. Pytanie 

czy uda się to zrobić w ramach dotacji. Kolejna kwestia na tej działce, jest linia energetyczna 15kv,  

w związku z tym ta linia musiałaby zostać przeniesiona lub przeniesiona w kabel.  Chcąc skorzystać  

z dofinansowania musimy posiadać grunt. Jest to też związane z wyborami, jeśli wynik później będzie 

inny niż teraz, to może okazać się, że nic z tej inwestycji nie wyjdzie.  

Radny Gapiński – proszę nie rozmawiać o polityce i wyborach, rozmawiamy na temat działki pod 

remizę strażacką.  

Pan Augustyn Mueller – nie prowadzę żadnej polityki proszę mnie źle nie zrozumieć. Podsumowując 

jest to bardzo fajna działka, w dobrym miejscu. Jest powiązana z ośrodkiem zdrowia, więc te służby, 

które mają dbać o bezpieczeństwo; służba zdrowia, straż pożarna i policja, ponieważ myślę, że miejsce 

dla policji też trzeba tam przewidzieć. Przewiduje się tam również miejsce do zarządzania kryzysowego.  

Przewodniczący – aby zachować formę porządku obrad, bo za bardzo nie wiedziałem z czym Państwo 

strażacy przychodzą, czy dotyczącą uchwały ekwiwalentów, czy też tej działki dlatego pozwoliłem 

sobie udzielić Panu glos, poza kolejnością, a nie przy projekcie uchwały. Żeby nie wywoływać dyskusji 
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i zachować porządek obrad, na ten moment Panu dziękuję za wystąpienie.  Dyskusja w tym temacie 

będzie to projektu uchwały, której to dotyczy.  

 

Ad. 7. Podjęcie Uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego.  

 

Przewodniczący otworzył punkt 7 porządku obrad i poprosił Panią Kierownik Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Miasteczku Krajeńskim o omówienie projektu uchwały.  

Omówienie projektu uchwały przez Kierownika MGOPS 

Radny Michałowski – odwoływanie członków zespołu może nastąpić w następujących przypadkach  

i podpunkt poprzedzający członkowie zespołu pełnią funkcję do czasu odwołania z jego składu. Czy 

taki zespół nie powinien mieć kadencyjności? Czy będzie to zawarte w regulaminie?   

Kierownik MGOPS – w regulaminie będą szczegółowe zasady funkcjonowania zespołu 

interdyscyplinarnego. Aktualnie funkcjonuję uchwała taka z 2017 roku, teraz mamy zapis, że kadencja 

trwa przez dwa lata.   

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

Członków Zespołu Interdyscyplinarnego.  

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę  

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Członków Zespołu Interdyscyplinarnego.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie nalata 2023-2025. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 8 porządku obrad i poprosił Panią Kierownik Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Miasteczku Krajeńskim o omówienie projektu uchwały.  

Omówienie projektu uchwały przez Kierownika MGOPS 

Przewodniczący – czy program został przygotowany przez podmiot zewnętrzny czy Państwo własnymi 

siłami? 

Kierownik MGOPS – opracowane w Ośrodku. 

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie.  

 



10 
 

Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie nalata 2023-2025. 

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko 

Krajeńskie na lata 2023-2025.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Miasteczko Krajeńskie 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach. 

 

Przewodniczący otworzył punkt 9 porządku obrad i poprosił Burmistrz o przedstawienie projektu 

uchwały.  

Burmistrz – zgodnie z ustawą raz na dwa lata powinno zmieniać się kwotę ekwiwalentu, my 

występujemy z tym po półtora roku. Wystąpiłem z wnioskiem do Państwa, aby podnieść ekwiwalent  

z 18 zł na 20 zł  i za szkolenie do 8 zł. Zgodnie z sugestią Przewodniczącego, uchwała wchodzi w życie 

od 1 października 2023 roku, żeby zmieścić się z terminami, jeśli chodzi o publikację.  

Radny Michałowski – w woli uzupełnienia, był głos Komisji Budżetu, która wspólnie i z porozumieniu 

z Burmistrzem zaproponowała podwyżkę. Nie ingerowaliśmy w wartość, bo takiej kompetencji nie 

posiadamy, a Burmistrz z Panią Skarbnik budżet zna najbardziej. Nie wiedziałem, jakie to ważne dopóki 

nie spotkało mnie to osobiście.  

Burmistrz – pierwotnie był to wniosek Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i  Rozwoju. 

Mamy zagospodarowane pieniądze w budżecie tegorocznym, dlatego w tej sprawie nie będzie żadnych 

zmian.  

Radny Oleszczyk – niestety za czas na przygotowania, czyszczenia już nikt żadnego ekwiwalentu nie 

dostaje i nie dostanie, ponieważ nie ma takiej ustawy. Chciałbym zgłosić oficjalny wniosek, żeby za 

ćwiczenia i szkolenia organizowane przez Państwową Straż Pożarną, bo są to dwie różne rzeczy, aby 

podnieść tą stawkę również do 20zł. Takie coś mieliśmy już w naszej Gminie i to całkiem niedawno. 

Borykamy się z problemem personalnym, mimo że są młodzieżowe drużyny, to bardzo trudno jest 

pozyskać kogoś nowego. Każda nowa osoba musi być wyszkolona, podstawowe szkolenie strażaka, 

który ma 16-18 lat i minimum 40 godzin szkolenia. Nikt nie dostanie wolnego z pracy, nie zwróci za 

dojazd. Wymaga to dużego poświęcenia,  a ta suma mogłaby trochę zrekompensować.  

Przewodniczący – nawet jeśli zrównamy te stawki, czy będzie mieściło się to w budżecie? I drugie 

pytanie, czy stawki były zrównane?  
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Burmistrz – wydaje mi się, że powinniśmy debatować nad tym na Komisji Wspólnej, teraz wniosek 

jest to trochę spóźniony, ponieważ byśmy Państwu przygotowali, czy mamy na taką kwotę środki 

zabezpieczone. Możemy przygotować Panu Radnemu materiał na kolejną sesję. Wydaję mi się, że  

w ostatnich czterech latach przekazaliśmy bardzo dużo na jednostki OSP na terenie naszej Gminy, 

oczywiście w miarę możliwości oraz reagowaliśmy na każdy sygnał. Dzisiaj przedstawiamy taką 

propozycję, jeśli chodzi o ekwiwalenty, więc również robimy, to na miarę naszego budżetu. Proponuję 

przegłosować wniosek, ponieważ teraz nie jestem przygotowany na to, aby odpowiedzieć, czy mamy 

zabezpieczone środki o zwiększenie ekwiwalentu do tej kwoty.  

Radny Oleszczyk – rozumiem, że teraz Pan nie jest w stanie mi odpowiedzieć, ale skoro uchwała ma 

wejść w życie od 1 października, czyli mamy wystarczająco czasu.  

Burmistrz – rozmawiamy o publikacji uchwały i związaną z tym procedurą. Zawsze są problemy  

z rozliczeniem w środku miesiąca, dlatego będzie łatwiej od 1 października, za cały miesiąc.  

Radny Michałowski – nawiązując do dyskusji, która się wywiązała, składam wniosek formalny  

o nieprocedowanie uchwały i przekazanie jej do Komisji.  

Burmistrz – Pan Radny złożył wniosek i procedura się wydłuży, a zmiany zawsze możemy dokonać. 

Bym przystał za tym, aby jednak przegłosować ten ekwiwalent. Na Komisji możemy podać dokładne 

koszty, jakie by były jeśli chodzi o szkolenia.  

Przewodniczący – mamy wniosek o zmianę paragrafu 1 pkt 2 projektu uchwały tj. kwota 8 zł miałaby 

być 20zł. Drugi wniosek mamy, aby nie procedować projektu uchwały i przenieść go do Komisji. I 

wniosek Pana Burmistrza, aby przegłosować uchwałę. Pytanie czy znajdziemy kompromis i Państwo 

cofniecie wnioski i uchwała zostanie przegłosowana i kwestię tą podejmiemy na Komisji. Czy 

potrzebują Państwo dwie minuty przerwy?  

Radny Oleszczyk – dobrze, przegłosujemy ten projekt uchwały, a od przyszłego budżetu, złożę kolejny 

wniosek na wyrównanie tych ćwiczeń.  

Przewodniczący – czyli wycofuje Pan wniosek?  

Radny Oleszczyk – tak.  

Przewodniczący – czy Radny Michałowski również wycofuje swój wniosek? 

Radny Michałowski – tak.  

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie.  

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Miasteczko Krajeńskie 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach. 

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę  

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 
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Straży Pożarnych z terenu Gminy Miasteczko Krajeńskie uczestniczących w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach. 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

w Poznaniu informacji o kandydatach na ławników.  

 

Otwarcie punktu 10 porządku obrad przez Przewodniczącego. 

Przewodniczący – projekt został omówiony na Komisji trochę w innym kształcie. Uchwała ta ma 

związek z procedurą wyłonienia kandydatów na ławników. Sugestia Radnych była, aby treść uchwały, 

była sporządzona tak, aby nie ujawniała danych osobowych, analogicznie do uchwały wcześniejszej 

 z 2018 roku. Formalnie musimy to przegłosować, ponieważ mają już Państwo projekt zmieniony.  

 

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydatach na ławników.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

18:24 strażacy opuszczają posiedzenie w związku z alarmem do akcji.  

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Poznaniu informacji o kandydatach na ławników.  

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę  

w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji  

o kandydatach na ławników.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencje w latach 2024-2027. 

Otwarcie punktu 11 porządku obrad przez Przewodniczącego.  
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Przewodniczący – projekt uchwały omówiony na Komisji, wstępnie zostało już ustalone kto z Państwa 

będzie w Zespole. Punkt 1 Pani Justyna Dziuba, punkt 2 Pan Mariusz Michałowski, punkt 3 Pan Janusz 

Stachowski, są to osoby, które zostały zaproponowane. W woli formalności, czy Pani Radna Dziuba 

wyraża zgodę? 

Radna Dziuba – wyrażam zgodę.  

Przewodniczący – czy Radny Michałowski wyraża zgodę ? 

Radny Michałowski – wyrażam zgodę, 

Przewodniczący – czy Radny Stachowski wyraża zgodę? 

Radny Stachowski – wyrażam zgodę.  

Wobec braku pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników na kadencje w latach 2024-2027. 

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”  oraz ,,przeciw” nie stwierdzono, radni przyjęli 

uchwałę w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencje 

w latach 2024-2027. 

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Godzina  18:27 Przewodniczący zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie godzina 18:35 wznowiono obrady.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zamiany nieruchomości pomiędzy 

Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną.  

 

Otwarcie punktu 12 porządku obrad przez Przewodniczącego i poproszenie Burmistrza o omówienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz – Na Komisji przedstawiałem szczegółowo. Jest to wola, ponieważ nie ma dokładnego 

podziału. Gdy będzie akceptacja uchwały, to przystąpimy do stosownych procedur, czyli do podziału  

i wtedy byśmy podjęli ostateczną uchwałę o wymianie. Od wielu lat mieszkańcy Okalińca zwracają się 

do nas i do Radnych poszczególnych kadencji o zwiększenie gruntu przy świetlicy. Metraż mają 860m2 

znajduje się tam świetlica i kawałek polbruku. Nie ma tam miejsca na plac zabaw i ewentualnych 

atrakcji, które są już zakupione. Oboje sąsiedzi, którzy są przy świetlicy nie wyrażali akceptacji woli na 

zamianę. Od wielu miesięcy prowadzimy rozmowy i ostatecznie jedna osoba wyraziła zgodę. Dzisiaj 

proponujemy Państwu taką uchwałę. Jest to działka budowalna zamieniana na działkę rolna, jest to cel 
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publiczny. Obecnie sołectwo posiada ponad 1ha, gdzie mają boisko i siłownie, ale nie mają żadnych 

przyłączy. Po wymianie, ten grunt byłby do dyspozycji Gminy i my zadecydujemy co tam będzie można 

zrobić. Oczekiwania mieszkańców są już wieloletnie, sięgają 13 lat.  

Sołtys wsi Okaliniec – jest perspektywa, aby wszystkie te urządzenia przenieść przy świetlicy, mamy 

tam energię i wodę. Potencjał jest na budowę S10, na tym hektarze będzie można składować materiały, 

gdzie Gmina zrobiłaby spore pieniądze. Jest to dla nas duża szansa. Gdy organizujemy dzieciom dzień 

dziecka, to musimy rozebrać płot, bo nawet nie mamy gdzie rozstawić zamka dmuchanego, dlatego 

proszę o przychylenie się do tego.  

Radny Michałowski – z perspektywy wymiana działki budowlanej na rolną nie ma uzasadnienia, ale  

z perspektywy wymiany na cel publiczny to rekomenduję tę zamianę, a hektar tej ziemi dla Gminy się 

przyda. Jestem za, a społeczeństwo Okalińca prężnie działa, byłem świadkiem na dożynkach.  

Radny Oleszczyk – jestem za, cieszy mnie aktywność mieszkańców. Przez wiele lat nie mogliśmy 

pozyskać gruntu.  

Radny Banasik – jeżeli społeczeństwo chce i widać te chęci to trzeba to poprzeć.  

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Miasteczko 

Krajeńskie a osobą fizyczną.  

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę w 

sprawie wyrażenia woli zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą 

fizyczną.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną. 

 

Otwarcie punktu 13 porządku obrad przez Przewodniczącego. 

Przewodniczący – jest to projekt uchwały, do której wcześniej odnosił się Pan Augustyn Mueller.  

Burmistrz – szczegółowo omówiłem na Komisji, ale żeby mieszkańcy wiedzieli, więc omówię jeszcze 

raz. Od wielu lat jest poszukiwanie problemu lokalizacji OSP, jest problem z wyjazdem i rozbudową. 

Musimy się zastanowić, czy na takiej powierzchni jest sens rozbudowywać, czy nie lepiej znaleźć grunt 

pod budowę nowej strażnicy. Obecna strażnica nie spełnia parametrów technicznych oraz oczekiwań 

strażaków. Od dwóch lat trwają rozmowy w sprawie lokalizacji, wskazywaliśmy kilka propozycji, 

jednak nie było możliwości uzyskania danego gruntu. Dwa miesiące temu pojawiła się propozycja 
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działki, o której dzisiaj rozmawiamy. Jest to działka w Miasteczku Krajeńskim przy ośrodku zdrowia. 

W ubiegłym tygodniu po Komisji zaprosiłem reprezentacje strażaków na wspólne rozmowy.   

18:52 strażacy wracają z akcji.  

Burmistrz – reprezentacja strażaków stwierdziła, że na tej szerokości działki będzie możliwość 

wybudowania remizy strażackiej. Zaproponowałem jeszcze zagospodarowanie sąsiedniej działki. 

Zgodnie z sugestią Pana Przewodniczącego, sprawdziliśmy czy działka ma jakieś obciążenia 

służebnością. Działka obok jest obciążona wysoką hipoteką, więc nie możemy brać jej pod uwagę. Na 

tej działce, na której miałaby być remiza nie ma żadnej służebności. Słup, który tam stoi nie stanowi 

żadnej kolizji dla strażaków, a pozostałe słupy zostaną usunięte, ponieważ są zbędne. Moim zdaniem ta 

lokalizacja dla straży jest optymalna, nie jestem w stanie wskazać innej lokalizacji pod nową zabudowę 

remizy strażackiej. Jest to dopiero pierwszy etap, kolejne mogą nastąpić dopiero w dalszej perspektywie. 

Naszej Gminy nie stać na to, aby wybudować strażnicę z własnych  środków, dlatego będziemy 

wnioskować o środki zewnętrzne, jednak do tego musimy posiadać jakiś grunt. Dla osoby fizycznej 

zaproponowane są 4 działki w Grabównie. Byłaby to wymiana z ewentualną dopłatą dla nas.  

Radny Michałowski – w Grabównie 4 działki, każda z nich warta średnio 60 tysięcy, co daje nam 

kwotę 240 tysięcy, pytanie czy ta działka w Miasteczku jest tyle warta. Druga kwestia to pespektyw 

budowy szybkiej kolei, czy nie będzie to kolidowało, bo w planach jest tam utworzenie przejścia.  

Burmistrz – przejazd w stronę Grabionnej byłby zamknięty, a ruch odbywałby się przez ul. 

Poniatowskiego, ale będziemy się starali do tego nie dopuścić. Jeśli ruch miałby odbywać się tylko ul. 

Poniatowskiego, to w ogóle nie wyobrażam sobie dalszego funkcjonowania strażnicy przy tej ulicy.  

Radny Michałowski – Pan Prezes wspomniał, że plus minus 10m od drogi, pytanie jak daleko jest ten 

słup. 

Burmistrz – znajduje się mniej więcej na ¾ powierzchni. 

Radny Michałowski – takie typowe auto, jakie Państwo posiadacie to jakiej szerokości? 2,5 m 

szerokości i długości 10m? 

Strażacy – tak.  

Radny Michałowski – na pierwszy rzut oka widzę nieopłacalność samej wymiany, wiem że są aspekty 

społeczne oraz celu publicznego, ale skoro z szatnią na boisku mamy rygorystyczne przepisy, to co 

dopiero pod budowę straży, więc uważam że na tej działce będzie podobnie. Czy działki za piekarnią 

były brane kiedyś pod uwagę?  

Burmistrz – ta działka jest w dyspozycji banku i jest zadłużona. 

Radny Michałowski – patrząc na cenę działek w Grabównie, która wynosi mniej więcej 240 tysięcy, 

pytanie czy potencjalny inwestor zwróciłby różnicę. Dla mnie ta działka w Miasteczku jest warta 

maksymalnie 80 tysięcy.  

Burmistrz – w poprzednim punkcie rozmawialiśmy o celu publicznym oraz na temat strażaków ile dla 

nas robią i jak jesteśmy im wdzięczni. W Okalińcu robimy dla mieszkańców, a tutaj robimy dla 

bezpieczeństwa mieszkańców. Jeśli nie uda się tam zrobić strażnicy, to możemy zagospodarować na 
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inny cel. Mamy dużo pomysłów, Pani Radna Kozik mówiła o żłobku, można ośrodek zdrowia 

rozbudować. 

Radny Michałowski – celowość jest ważna, ale z perspektywy Gminy musi być również racjonalne 

wydawanie decyzji.  

Burmistrz – jeśli mamy rozmawiać w aspekcie biznesowym, to proszę zwrócić uwagę, że budynek po 

obecnej strażnicy będzie do zagospodarowania.  

Radna Dziuba – zgodnie z zarządzeniem nr 83 z 25.08.2022 roku działki, które są przedmiotem 

sprzedaży były wystawione na przetarg, a wycena jednej działki wynosiła 80 tysięcy, co daje nam kwotę 

320 tysięcy. Biorąc pod uwagę argumenty Pana Augustyna, jestem za przeznaczeniem działki pod 

budowę nowej remizy, jednak nie w tym miejscu i nie na tej działce. Argumentuje to również tym, że 

po nowym roku zwiększa się liczba działań dla OSP. Mamy obowiązek o dbanie o interesy dla 

wszystkich mieszkańców, a nie pojedynczej jednostki.  

Burmistrz – a co to znaczy dla pojedynczej jednostki? Uważam, ze strażacy, to nie jest pojedyncza 

jednostka.  

Radna Dziuba – mam na myśli osobę fizyczną.  

Burmistrz – działki mają zostać wycenione, to jaki jest interes osoby fizycznej?  Rzeczoznawca oceni 

dokładna wartość działek. Działki w Grabównie były wycenione w operacie na 60 tysięcy, a my 

podwyższyliśmy ze względu na koniunkturę, ale ostatecznie się nie sprzedały.  W żadnym wypadku nie 

dbamy o interes jednostki, a to Państwo wyrażają ostateczną zgodę. Kieruję do Państwa uchwałę, 

chociaż posiadam upoważnienie od Państwa, ale uważam że takie sprawy, które są sprawami 

strategicznymi przedstawiam Państwu pod dyskusje. Specjaliści, którzy wyceniają działki odpowiadają 

karnie za to.    

Radna Dziuba – proszę wziąć pod uwagę Pana Augustyna, który również nie jest przekonany do tej 

lokalizacji.  

Burmistrz – gdy rozmawiałem w ubiegłym tygodniu z druhami, to było całkowicie inne stanowisko.  

Pan Augustyn Mueller – absolutnie nie chodzi o to, że ta działka by się nam nie przydała, tylko  

o ewentualne koszty, jakie trzeba ponieść, aby tą działkę przygotować pod budowę. Chcemy postawić 

budynek garażowy z czterema wyjazdami przed ulicą, to musimy mieć 10 metrów do chodnika, jako 

plac manewrowy. Chodzi mi tylko o to, że trzeba zrobić badania geologiczne, nie chodzi o to, że nie 

idzie tego zbudować, tylko za jaką cenę. Moje obawy są tylko z tym związane. Druga sprawa to ta linia 

energetyczna, bo jak się ostatnio dowiedziałem, że pod tą działką idzie kabel w kierunku ośrodka 

zdrowia, a drugi pod skosem do Apana, nie wiem na jakiej głębokości.  

Radny Oleszczyk -  szczytny cel publiczny, jestem jak najbardziej za budową nowej remizy. My, jako 

samorząd musimy pozyskiwać środki zewnętrzne, trud z pozyskaniem jakiegoś gruntu w Miasteczku 

jest ogromny. Gdy dowiedziałem się o tej działce, to stwierdziłem, że miejsce faktycznie fajne, w 

centrum miasta i przy ośrodku zdrowia. Jako członek straży pożarnej, nie otrzymałem żadnej informacji 

na ten temat od strażaków, bo jak się okazało, była to tajemnicą, która bardzo szybko się rozwiązała. 
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Kiedy pojawiły się materiały na sesję, które otrzymaliśmy mailowo w dniu 14 sierpnia, więc miałem 

czas  

i z głęboką wnikliwością spojrzałem w te dokumenty włącznie z księgą wieczystą. Właścicielem jest 

Pani od początku tego roku w lutym pojawiały się kolejne wpisy. Ojciec tej Pani otrzymał tą ziemię od 

Skarbu Państwa w 1959 roku, spadkobiercą były dzieci, zostało to uregulowane. 16 sierpnia Komisji 

Wspólnej, na której nie byłem obecny, okazało się, że właścicielem działki jest ktoś inny, mimo ze dzień 

wcześniej była podana w księdze wieczystej ta Pani, jako właścicielka działki. Ciekawostką jest to, że 

akurat 16 sierpnia o 12:59 sąd dokonał wpisu do księgi wieczystej tego Pana, gdzie 10 lipca miała 

miejsce umowa kupna i sprzedaży tej działki.  

Burmistrz – kolejne dochodzenie Pana Radnego. Na temat tej działki interesowaliśmy się od dłuższego 

czasu i wiedzieliśmy kto jest właścicielem. Był problem o zbadanie, kto jest właścicielem i Gmina 

wystąpiła z pismem w tej sprawie. Znaleźliśmy właściciela, który sprzedawał działkę, pojawił się 

sprzedawca, którego nazywa Pan tajemnicą. Gdyby Pan przyszedł zapytać kto jest właścicielem, to bym 

Panu przekazał tę informację. Niczego nie zatajam i niczego nie zataiłem. Kto zakupił tę działkę, to nie 

jest dla mnie istotne, istotne dla mnie jest to, jak ta działka zostanie wyceniona i te działki w Grabównie 

również zostaną wycenione i wtedy nastąpi ewentualna transakcja, a personalia tutaj nie mają żadnego 

znaczenia.  

Radny Gapiński – jestem za budową remizy i jestem za strażakami, ale najpierw sprawdźmy ile będą 

kosztowały badania geologiczne i ekspertyzy, likwidacja linii i wtedy możemy procedować uchwałę. 

Burmistrz – na Komisji wyjaśniliśmy sobie i było powiedziane, że jeżeli na sesji będą jakiekolwiek 

wątpliwości, to zgodnie z Państwa sugestią będziemy badali grunty. Jeżeli mają Państwo wątpliwości, 

to nie jest to problemem, że przedstawimy Państwu konkretne informacje na temat budowy i danych 

technicznych. Proszę nie odbierać tego, że wspólnie ze strażakami coś forsuję.  

Radna Dziuba – jak najbardziej za, proponuję wycenić działkę, może tylko jedna wystarczy oraz 

wystosować pismo do odpowiednich instytucji, czy można na takim gruncie wybudować remizę.  

Przewodniczący – dla mnie ten projekt uchwały jest taki na szybko, mówimy o zdarzeniu przyszłym 

niepewnym. Może okazać się, że po jesieni zmieni się układ władzy i tych środków na dofinansowanie 

nie będzie. Pytani, czy jeśli wyrazimy zgodę na zamianę nieruchomości, jednej, dwóch czy czterech 

działek, czy to będzie dla nas interes czy nie. Jeśli faktycznie będzie możliwość wybudowania tam 

remizy strażackiej to dobrze, ale na chwilę obecną nie wiemy czy jest obciążenie służebnością, 

przechodząca tam linia oraz podmokły teren. Powinniśmy mieć uzgodnione informacje na ten temat, 

jeśli mamy głosować nad wymianą gruntów stricte pod budowę remizy. Może powinniśmy podjąć 

rozmowy dotyczące innych gruntów. Kwestia obciążenia hipoteką działki za piekarnią w stronę 

Brzostowa, jest to kwestia przystąpienia do licytacji i dogadania się z Naczelnikiem Urzędu 

Skarbowego.  

Burmistrz – w związku z wątpliwościami i pytaniami, a jako osoba wprowadzająca projekt uchwały 

do porządku obrad, to proponuję o wycofanie tego projektu uchwały z porządku, żeby nie wyglądało to, 
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że została ona usunięta z powodu nie wyrażenia Państwa zgody. Oczekuje do kolejnej sesji, aby Państwo 

przedstawili swoje oczekiwania co do tego gruntu lub innych lokalizacji. My zbadamy i przedstawimy 

Państwu, jakie są możliwości jeśli chodzi o pozyskanie gruntu lub nowej lokalizacji.  

Przewodniczący – pytanie czy wycofujemy, czy przenosimy projekt uchwały do komisji, aby 

przedyskutować go jeszcze.   

Burmistrz – proszę potraktować, jako wniosek formalny o przedłożenie projektu uchwały do komisji.  

Radny Oleszczyk – wiem, że ten pośpiech jest wskazany na możliwość uzyskania dofinansowania, pod 

tym względem jestem jak najbardziej za, natomiast dość wnikliwie przeanalizowałam tą działkę, jeśli 

chodzi o sieci. Nie chodzi tylko o napowietrzną, idą tam dwie linie w poprzek od tych słupów w stronę 

ośrodka zdrowia. Likwidacji kolizji energetycznych nie jest łatwa do współpracy. Trzeba wydać 200 

tysięcy na likwidację tej kolizji energetycznej, na pewno nie zrobi tego aktualny właściciel.  

Radny Banasik – zauważyłem, że Pan Radny Oleszczyk zaczyna myśleć kategoriami Radnego Gminy. 

Chciałem powiedzieć, że dokładnie 36 lat temu w Miasteczku stała się tragedia, wiele starszych osób o 

niej pamięta. Przejęcie przez Gminę tej działki jest jak najbardziej zasadne, czy na ten cel czy inny.  

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie w sprawie 

wniosek formalny – wycofanie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości pomiędzy Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną i przekazanie do Komisji.  

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli wniosek 

formalny o wycofanie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną i przekazanie do Komisji.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Burmistrz – prośba o 5 minutową przerwę,  

Godzina  19:34 Przewodniczący zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie godzina 18:47 wznowiono obrady.  

 

Ad. 14  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko 

Krajeńskie na 2023 rok. 

 

Skarbnik – projekt został omówiony na Komisji, doszło kilka rzeczy, więc proszę o wprowadzenie 

autopoprawki do projektu.  

Wobec braku pytać Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 2023 rok.  
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W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 

2023 rok.  

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

Omówienie zmian dotyczących autopoprawki przez Skarbnika.  

Radny Oleszczyk – w podpunkcie Rada Gminy przesunięcia zmniejszenia o 10500 zł  na rzecz osób 

fizycznych oraz zakup materiałów i wyposażenia 2700 zł zakup telewizora wraz ze stojakiem na 

potrzeby Rady Gminy. Czy to jest telewizor czy monitor? 

Skarbnik – jest to telewizor. Korzystaliśmy już z niego na posiedzeniu Komisji Wspólnej.  

Burmistrz – nie był Pan znowu obecny na Komisji, podczas której telewizor już był i Radni już z niego 

korzystali.  

Przewodniczący – na potrzeby wyświetlania Radnym.  

Po wyczerpaniu dyskusji, Przewodniczący zamknął punkt obrad i zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 

2023 rok. 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

 

Omówienie zmian w projekcie uchwały przez Skarbnika oraz prośba o wprowadzenie ich poprzez 

przegłosowanie autopoprawki do projektu uchwały.  

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miasteczko 

Krajeńskie na lata 2023-2030. 

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 
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Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

 

W głosowaniu jawnym: 

14 głosami „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” i 0 głosów przeciw, radni przyjęli uchwałę w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 

2023-2030. 

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 16 Sprawy różne, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący – wpłynął do Rady wniosek mieszkańców Arentowa, który przeczytam.  

 

Wniosek mieszkańców Arentowa stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

Przewodniczący – mieszkańcy faktycznie administracyjnie podlegają pod Brzostowo, mimo że mają 

nadany adres na Arentowo. Mamy takie wyjścia, że możemy nadać tam nazwę ulicy, przy czym będzie 

nadal to Brzostwo i mieszkańcy będą musieli pozmieniać wszystkie dokumenty lub wszczęcie 

procedury mającej na celu uporządkowanie granic administracyjnych. Jest to na pewno bardziej 

czasochłonne i wymagające poświęcenia dużej pracy. 

Burmistrz – nie będziemy tutaj szukać winnych, bo wiemy że są to zaszłości i musimy to 

uporządkować. Porządkujemy wiele spraw już od 4 lat, tutaj jest szczególna sytuacja, ponieważ musimy 

to uporządkować do wyborów samorządowych, z tego względu, że w poprzednich wyborach akurat w 

Brzostowie był remis, a te głosy mogłyby zadecydować. Druga kwestia jest prawie awykonalna, 

ponieważ musi odbyć się na etapie rządowym i jest to bardzo kosztowna procedura. Jest to w Państwa 

gestii i Państwo wskazują, którą ścieżką mamy podążać.  

Przewodniczący – myślę, że wobec tego problemy w najbliższym czasie zorganizujemy sobie 

posiedzenie Wspólne Komisji i zaprosimy również tych mieszkańców.  

Radny Oleszczyk – jestem jak najbardziej za przychyleniem się do wniosku tych mieszkańców. Wiem, 

że dla nas samorządu jest to gorsza opcja, ale musimy iść zgodnie z głosem społeczeństwa.  

Burmistrz – z racji odbywających się dożynek w najbliższą sobotę, chciałbym zaprosić do 

uczestnictwa. Jeśli chodzi o projekt uchwały, który został przeniesiony do Komisji, to przepisy Unii 

Europejskiej, do której się stosujemy, to art. 17 ust. 1 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i art. 
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18 RODO mówi wyraźnie, że Pan Radny Oleszczyk przekroczył swoje uprawnienia i nie miał Pan 

żadnego prawa wymieniać imienia i nazwiska tej osoby fizycznej, mimo że jest to w księgach 

wieczystych, ale nie jest to osoba publiczna, tak samo w przypadku tej pierwszej osoby, którą Pan 

wymienił jako właściciela. Ta osoba ma prawo żądać anonimizacji. Rozumiem, że nie był Pan na 

Komisji Wspólnej, to pomyślał Pan, że Burmistrz zakupił sobie telewizor do swojego gabinetu, a to jest 

pomoc dla Państwa.  

Radna Dziuba – przy ul. Lipowe drzewo zostało ścięte, dziękuję, kwestia jeszcze uporządkowania 

właściciela. Pytanie czy na posiedzenia sesji zapraszani są radni powiatowi?  

Przewodniczący – tak są zapraszani.  

Burmistrz – zawsze kierujemy zaproszenie do Biura Rady powiatu.  

Radny Oleszczyk – czy wiadomo, co z węzłem S10? oraz dotacja OSP Brzostowo i Miasteczko 

Krajeńskie, w których Pan Burmistrz uczestniczył w asyście Komendanta Głównego, a zauważam że 

mamy jednak 3 jednostki takiej samej rangi. Nie wiem kto decydował o tym, kto dostanie. Dostało 

Miasteczko i Brzostowo, a nie sumę podzielną na trzy. Przy okazji kolejny raz wnioskuje o 

podpisywanie projektów uchwał przez mecenasa i uzasadnień przez Burmistrza z racji tego, że w 

ostatnim czasie bardzo dużo uchwał było w Urzędzie Wojewódzkim uchylanych. Być może teraz w 

formie elektronicznej będzie to łatwiejsze. 

Burmistrz – wszystkie uchwały i uzasadnienia są podpisywane . Ja stosuje się do Pana uwag, wiem że 

już od jakiegoś czasu Pan o to wnioskuje. Jeśli chodzi o przekazanie środków na OSP, to również 

ubolewam. Pewnie pierwsze, co Pan zrobił to wykonał telefon do OSP w Grabównie i pytał dlaczego 

nie dostali, a proszę zadzwonić do Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej i zapyta jaki był klucz i 

on Panu odpowie, bo ja na to nie miałem wpływu. Nie wiem czy Pan zauważył przy zmianach 

budżetowych podczas dzisiejszej sesji, właśnie w ramach rekompensaty przekazywaliśmy środki na 

straż w Grabównie. Mówiłem o tym również na Komisji, może to Panu umknęło podczas analizowania 

materiałów sesyjnych. Chcemy w tym roku zakończyć całkowicie tam remont. Jeśli przeanalizowałby 

Pan jednostki w innych gminach w naszym powiecie, bo chce zauważyć, że na terenie całej 

Wielkopolski są tylko dwa powiaty, które otrzymały te środki  i jest to powiat wągrowiecki i pilski. Nie 

było chyba, żadnej jednostki gminnej, w której wszystkie jednostki otrzymały.  

Radny Michałowski – chciałem się odnieść do wniosku mieszkańców Arentowa. Z perspektywy 

mieszkańca Arentowa oraz sentymentu lokalnego wielką niesprawiedliwością byłoby gdyby nastąpiła 

droga pierwsza, a nie druga. Wiem, że mieszkańcy są bardzo zdeterminowani. Ja jestem z tymi 

mieszkańcami.  

Burmistrz – to już decyzja Radnych, jaką wybierzecie drogę postępowania w tej sprawie, a my się 

dostosujemy. Jeśli chodzi o S10 to składaliśmy wnioski, cały czas rozmawiamy, natomiast sprawa 

utknęła w ochronie środowiska i na odcinku Wyrzysk – Piła są problemy z ochroną środowiska. Jest 

duża szansa, że to ruszy, ponieważ wkroczyła armia amerykańska i określiła tą drogę, jako priorytet. 
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Czy my będziemy mieli zjazd i MOP, to dopiero okaże się w najbliższych miesiącach po 

rozstrzygnięciach środowiskowych.  

Radny Michałowski – armia amerykańska faktycznie się w to wdała, jest to strategiczne połączenie 

teraz i w przyszłości. Kontynuując wątek Arentowa, byłem świadkiem brakiem nie poprawnej 

lokalizacji wszystkich domostw. Pierwsza z nich to karetka pogotowia, która krążyła, żeby finalnie 

trafić na to dolne Arentowo. Kolejna kwestia to pogotowie energetyczne, Pan był bardzo zdziwiony, że 

jesteśmy w Arentowie. Kolejna kwestia kurier, który błądził i finalnie trafił do Pani Ewy, a nie do mnie. 

Zwrócę się do mieszkańców, czy nie warto w przyszłości byłoby się pokusić o nazwanie ulic?  

Burmistrz – w piątek dostaliśmy informację od Starostwa o podziale granic na terenie Miasteczka, 

chodzi o Plac Wolności. Dzisiaj podpisałem decyzję i jutro zwiozę do Starostwa.  

Radny Gapiński – odnoście PRGOK-u mieszkańcy pytają o mycie pojemników na śmieci, ile razy w 

roku powinna być przeprowadzona dezynfekcja?  

Burmistrz – na terenie innych Gmin ostatnio przeprowadzana była dezynfekcja, będziemy o to pytali.  

Radny Stachowski – drzewa, które są zaznaczone do wycinki są bardzo przechylone, gdy wyląduje w 

sadzie u właściciela, to poczyni poważne zniszczenia i będą z tego tytułu konsekwencje.  

Burmistrz – wydałem decyzję, wszystko jest po stronie powiatu. Robimy już dużo rzeczy za powiat, a 

współpraca jest bardzo ograniczona. Trzeba konkretnie podać, które drzewa i wystosujemy kolejne 

pismo, zapraszam w tej sprawie do Urzędu. Mam prośbę o wniosek pisemny, a my będziemy 

interweniowali dalej.  

Radny Oleszczyk – chcę tylko dodać że to wszystko jest dyskusja, to nie jest jakieś znienawidzenie 

moje do Pana Burmistrza, wręcz odwrotnie, chylę czoła do wielu działań, szczególnie skierowanych do 

strażaków. W tym momencie na ręce Pana Burmistrza chciałbym przekazać drobny upominek dać, jest 

to selfie stick, bo bardzo podobają mi się Pana ujęcia i kadry na Facebooku między innymi „Ponad 

Podziałami”, może to ułatwi, bo niektóre z tych koncertów są mało wyraźne.  

Burmistrz – widzę, że śledzicie moją stronę, szkoda że Wasza nie jest tak aktywna. Myślę, że będzie 

to fajna nagroda dla jakiegoś ucznia w konkursie.  

Radna Dziuba – chciałam podzielić stanowisko Radnego Michałowskiego odnośnie nazewnictwa ulic. 

Przewodniczący – mamy kilka spraw bieżących do wyjaśnienia, więc spotkamy się na posiedzeniu 

wspólnym w tym miesiącu. Również zapraszam na dożynki. Prośba również, aby ponowić wniosek do 

Zarządu Dróg o doświetlenie przejścia dla pieszych i utworzenie przejścia przy Dino.  

 

Ad. 17. Informacja o kolejnej Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że termin kolejnej sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko 

Krajeńskie został ustalony na 11 września 2023 roku o godzinie 17:00.  

 

Ad. 18. Zakończenie posiedzenia. 
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Przewodniczący Rady Miasta i Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął 

posiedzenie LIX Sesji Rady Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie o godzinie 20:24. 

 

Załączniki: 

1. Lista gości. 

2. Lista obecności radnych. 

3. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcie protokołu z obrad LIX Sesji Rady Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie. 

4. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Miasta i Gminy 

Miasteczko Krajeńskie. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

7. Wyniki głosowania w sprawie podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia uchwały w 

sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego.  

8. Wyniki głosowania w sprawie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Miasteczko Krajeńskie nalata 2023-2025. 

9. Wyniki głosowania w sprawie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Miasteczko Krajeńskie uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach i ćwiczeniach. 

10. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydatach 

na ławników.  

11. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydatach na ławników.  

12. Wyniki głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencje w latach 2024-2027. 

13. Wyniki głosowania w sprawie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą fizyczną.  

14. Wyniki głosowania w sprawie wniosek formalny – wycofanie  projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Miasteczko Krajeńskie a osobą 

fizyczną i przekazanie do Komisji.  
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15. Wyniki głosowania w sprawie wprowadzenia autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 2023 rok.  

16. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na 2023 rok. 

17. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

18. Wyniki głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2023-2030. 

19. Wniosek mieszkańców Arentowa.  

20. Nagranie z LXI Sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

 

Protokolant 


